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ندا  سیجانی
خبرنگار  

 قول وزیر  فرهنگ برای حمایت همه جانبه از جشنواره تئاتر فجر:

هیچ محدودیتی نداریم
وزیــر  اســماعیلی  محمدمهــدی  فرهنگــی:  گــروه 
 فرهنــگ و ارشــاد اســامی بــرای تماشــای نمایش 
»تــا اشکســتان« بــه مجموعه تئاترشــهر رفــت و در 
حاشیه حضورش در تئاتر شهر، در پاسخ به پرسشی 
درباره میزان تخصیص بودجه جشنواره و همچنین 
تــاش برای گســتردگی برگــزاری آن در اســتان های 
مختلــف، گفــت: »ما امســال بــرای افزایش کیفیت 
جشــنواره هیــچ محدودیتی نداریم.« اســماعیلی با 

اشــاره به افزایش کیفیت برگزاری این رویداد گفت: 
دوستان ما در اداره کل هنرهای نمایشی و جشنواره، 
هر درخواستی در راستای افزایش کیفیت این رویداد 

داشته باشند، خواسته هایشان را برآورده کنیم.
همچنیــن حســین مسافرآســتانه دبیــر چهلمیــن 
جشنواره تئاتر فجر هم با توجه به صحبت های وزیر 
ارشاد درباره بودجه جشنواره گفت: بودجه جشنواره 
کــه در  از ماه هــای قبــل طــی جلســات متعــددی 

دبیرخانه با حضور رئیس انجمن هنرهای نمایشی 
داشــتیم، بــرآورد و تنظیم شــد که با توجــه به تورم 
بسیار بالا در کشور، تفاوت آن نسبت به سال گذشته 
انــدک بوده اســت. مسافرآســتانه با اشــاره به اینکه 

برای بخش هایی همچون بین الملل، برآورد بودجه 
مجزایی صورت گرفته اســت، گفت: طی جلســه ای 
که با معاون اجرایی معاونت هنری داشتیم، بودجه 
جشــنواره امســال مصــوب شــد امــا اختصــاص آن 
متأسفانه با مشکاتی روبه رو بوده که شاید بخشی از 
آن ناشی از تغییرات مدیریتی در وزارتخانه باشد. او 
ضمن اظهار امیدواری مبنی بر اینکه با تصویب این 
بودجــه، اختصاص آن هم بــه زودی صورت بگیرد، 

ادامه داد: چون جشنواره با هزینه های جاری بالایی 
سر و کار دارد، امیدوارم با توجه به  نظر مساعدی که 
وزیر محترم فرهنگ و ارشــاد اســامی در خصوص 
بودجه جشــنواره تئاتر فجر داشــتند، این اختصاص 
سریعاً صورت بگیرد و دوستان کار خود را با دغدغه 
کمتری ادامــه دهند. دبیر چهلمین جشــنواره تئاتر 
فجــر در پایان با اشــاره بــه اینکه بودجــه پیش بینی 
شــده، بودجــه ایده آلــی بــرای برگــزاری چهلمیــن 

جشــنواره تئاتــر فجــر که مناســبتش جشــن پیروزی 
انقاب است، نیست، گفت: شرایط اقتصادی کشور 
خاص اســت و سعی بر این خواهد بود که با نهایت 
صرفه جویی این جشــنواره برگزار شود و بودجه هم 
بــر اســاس همین اصل ارائه شــده اســت. در همین 
راســتا، از بسیاری مسائل حاشیه ای صرف نظر کرده 
و بســیاری از تشــریفات را کنار گذاشــتیم تا با بودجه 

کنونی جشنواره ای آبرومند برگزار کنیم.
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داریوش پیرنیاکان داور پانزدهمین جشنواره ملی موسیقی جوان  در گفت و گو با »ایران« مطرح کرد

ترسیم آینده روشن موسیقی برای نسل جوان

 بــه  گفتــه داریوش پیرنیاکان جشــنواره ملی موســیقی 
جــوان یکــی از مهم تریــن رویدادهــای موســیقی ایران 
اســت که طــی ایــن ســال ها برگزارشــده؛ جشــنواره ای 
کــه توانســته از اســتقبال خوبــی برخــوردار باشــد. داور 
پانزدهمین جشنواره ملی موسیقی جوان ارزیابی خود 
از این جشنواره را اینگونه بیان کرد: »در طول این سال ها 
جشــنواره موسیقی جوان هم از ســوی خانواده ها و هم 
از ســوی نوجوان هــا و جوان ها از اســتقبال بسیاربســیار 
خوبــی برخــوردار بوده و تأثیر بســیاری هــم در جامعه 
هنری داشــته اســت به این دلیل که در این جشنواره از 
حضور همه موزیســین ها اســتفاده می شــود و به نوعی 
همه شــاخه های موســیقی، نواحی، ردیف دستگاهی، 
کاســیک و... با این جشــنواره در ارتباط هستند و با این 

نگاه به تداوم این جشنواره امیدوار هستیم.«
ë امنیت اخلاقی و فرهنگی برای فرزندان

این هنرمند پیشکســوت درباره نگاه جامعه و خانواده 
به جشــنواره ملی موســیقی جوان اظهار کرد: »با نگاه 
بــه  فعالیت هــای فرهنگــی و هنــری در دو ســال قبل، 
خواهید دید با  وجود شیوع کرونا و تعطیلی برنامه های 
هنری، خانواده ها، مشارکت بسیار خوبی با برنامه های 
آموزشــی آناین داشــتند و از طریق همیــن کاس ها، 
آمــوزش موســیقی را ادامــه دادنــد و اتفاقــاً جشــنواره 
امسال بسیار گسترده دیده شد و استقبال خوب شرکت 
کننده ها در جشنواره خود گواه این موضوع است، بویژه 
در بخش آثار ارسالی از شهرستان ها که این امر نشان از 
نگاه مثبت خانواده ها به آموزش موسیقی است. نکته 

دیگر اینکه آموزش موسیقی اگرچه بخشی از فرهنگ 
و هنر ما اســت، اما به  نوعی امنیت اجتماعی و امنیت 
اخاقــی هــم محســوب می شــود و این موضــوع برای 
خانواده ها بسیار مهم بوده یعنی عاوه براینکه فرزند 
مستعدشــان به مراتب بالاتر آموزشــی خواهد رسید، 
همچنیــن یک امنیــت اخاقی، فرهنگــی و اجتماعی 
هــم برای فرزندشــان ایجاد می شــود و از آســیب های 
اجتماعــی مصــون می مانــد. نکتــه دیگر اینکــه نباید 
نگاه تک بعدی به موســیقی داشــته باشــیم به عنوان 
مثال اگــر1000 نفر، هنرجــوی تار هســتند نباید انتظار 
داشــت همه این افراد مانند جلیل شهناز ساز بنوازند 
و البتــه لزومی هم ندارند اما اگر از همین تعداد 4 نفر 
به مراحل بالاتری دســت یابند، یعنی در امر آموختن 
بســیار موفق عمل کرده باشــند جای بسی خوشحالی 
اســت و مابقی افراد نیز یک امنیت فرهنگی برای این 
رشــته به وجــود خواهنــد آورد.« ایــن نوازنــده در ادامه 
درخصوص اثرگذاری این جشنواره در سطح آموزشی 
افــزود: »بــا توجه بــه زمینه ارتباطــی ام بــا هنرجویان، 
از عاقــه و انگیــزه خــوب آنهــا مطلــع هســتم و آینده 

بســیارخوبی را برای خود ترســیم کرده اند که این نگاه 
جای امیدواری دارد.«

ë جوانان ادامه دهنده راه بزرگان
از نکات مثبت جشــنواره ملی موسیقی جوان حمایت 
100 استاد موسیقی در جایگاه داور از این جشنواره است 
کــه هر کــدام از اســتادان بنــام موســیقی در بخش های 
مختلف هستند و این موضوع موجب انگیزه و ترغیب 
بیشتر شرکت کنندگان بوده است. این آهنگساز در این 
باره گفت: »مهم ترین نگاه حمایتی اســتادان و داوران 
از ایــن جشــنواره، صیانت از یک فرهنگ بســیار غنی و 
حفاظــت از بخش مهمــی از هنر این مملکت اســت. 
ما هنرمندان مملکت و فرهنگ مان را دوســت داریم، 
جوان های این وطن را دوســت داریم و تاش می کنیم 
رشته موسیقی که بخشی از این فرهنگ است تداوم پیدا 
کند که یک راه آن حضور و حمایت از چنین جشنواره ها 
و همچنین تشــویق جوانــان و نوجوانان به انتخاب این 
مســیر اســت. هرکدام از اســتادان موســیقی یــک دوره 
حضــور دارند و دیگر نخواهند بود و این وظیفه جوانان 
اســت کــه راه آنها را ادامه بدهند و جای این پیشــینیان 
را پرکنند و حتماً هم اینگونه خواهد بود. براین اســاس 
هدف تمامی دست اندرکاران و استادان موسیقی ابتدا 
حمایت از تداوم این جشــنواره اســت و دیگر احساس 
مسئولیتی که نسبت به نسل آینده موسیقی وجود دارد 
تــا به مراتب بالاتر دســت یابند. بار دیگر تأکید می کنم 
موسیقی از تأثیرگذارترین بخش های فرهنگی و هنری 
در هــر فرهنــگ و جامعه اســت و همان طور که اشــاره 
کردم موسیقی در امنیت ملی و آسیب های اجتماعی 
و حفظ خانواده و... بسیار تأثیرگذار است. اگر ما بتوانیم 

در مملکت مان از تمامی بخش های هنری به درستی 
استفاده و به جامعه معرفی کنیم، برای جوانان امنیت 
ایجــاد کرده ایم. به طور مثال اگــر در مملکت خودمان 
موســیقی بــه درســتی از رســانه ملــی یــا از رســانه های 
ارتباط جمعی پخش نشــود، با وجود پیشرفت وسایل 
ارتبــاط جمعی در دنیا، مخاطبان خوراک موســیقایی 
خــود را از کشــورهای دیگر تأمیــن می کنند، بخصوص 
در حاشــیه شــهرهای مــرزی این موضوع بیشــتر دیده 
می شــود. بنابراین اگر رسانه ملی برنامه های موسیقی 
در شــاخه های مختلــف را بــه مخاطــب عرضــه کند و 
بــه درســتی آن را به عنوان یک برنامه مســتقل نشــان 
بدهــد کمتر شــاهد چنیــن اتفاقاتی خواهیم بــود اما با 
وجود چنین مســائلی بازهم اشتیاق و عاقه مردم به 
موسیقی جای امیدواری است و ما به عنوان کسانی که 
متولی و دســت اندارکار این برنامه هستیم باید به این 
آســیب ها و هجمه هایی که به موســیقی وارد می شود 
نگاهــی جدی تر  داشــته باشــیم و آن را حفظ کنیم که 
یکی از راه های آن تشــویق جوانان به شــرکت در چنین 
جشنواره هایی است و باید هنر این جوان مستعد دیده 
و شناســایی شود. اگرچه جای تأســف است که با وجود 
تعداد بی شــماری فارغ التحصیل موسیقی در سطوح 
بــالا، بــازار کاری بــرای آنها فراهم نیســت و نســبت به 
این موضوع احساس مســئولیت داریم و تا آنجا که در 
توان مان باشــد حمایت هــای لازم را خواهیم داشــت. 
داریــوش پیرنیــاکان در آخــر، ارزیابــی از ایــن دوره از 
جشــنواره را اینگونــه بیان کــرد: »این دوره از جشــنواره 
مانند جشنواره های قبلی بســیار خوب دیده شد. البته 

افت و خیزهایی بوده اما چندان مهم نیست.«

ë  رضــا صادقــی در اولیــن کنســرت پســاکرونایی
خود در تهران که شــامگاه گذشــته، جمعــه ۱۰ دی  
ماه در دو ســانس در تالار وزارت کشــور برگزارشد ، 
یاد درگذشــتگان بر اثر ابتلا به کرونا، از جمله علی 
انصاریــان و مهــرداد میناونــد را گرامی داشــت./ 

خبرآنلاین
ë  »فیلم ســینمایی »بیرو

ســینمایی  فیلم  ســومین 
عبــاس  علــی  مرتضــی 
میرزایی و به تهیه کنندگی 
از  روایتــی  برزگــر  مجیــد 
بیرانوند  علیرضــا  زندگی 
ملــی  تیــم  دروازه بــان 

فوتبــال ایــران از دوران کودکی تــا ورود به فوتبال 
حرفــه ای و عضویــت در تیم ملــی فوتبــال ایران 
است. فیلم سینمایی »بیرو« هم اکنون در مرحله 
فنی پس از تولید و ســاخت موســیقی قرار دارد تا 
برای نمایش و رقابت در بخش مســابقه چهلمین 

دوره جشنواره فیلم فجر آماده شود./ مهر
ë  قاســم ســردار  شــهادت  ســالروز  بــا  همزمــان 

بــه  ســاعت«   ۷۲« ســینمایی  مســتند  ســلیمانی 
کارگردانی مصطفی شــوقی و تهیه کنندگی مهدی 
مطهــر از روز ۱۱ دی مــاه اکــران خــود را در برخــی 
سینماها آغاز کرد. این مستند روایتی تازه و منتشر 
نشــده از ۷۲ ساعت منتهی به شهادت حاج قاسم 

سلیمانی است. / مهر
ë  ایــام به دلیــل  خندوانــه  تلویزیونــی  برنامــه 

ســوگواری شــهادت حضرت زهــرا)س( این هفته 
پخش نمی شود. / باشگاه خبرنگاران جوان

ë  کتاب »تلگرافی برای شــاه« نوشته رویا عمرانی
صادقــی  میرمحمــد  علاءالدیــن  زندگــی  دربــاره 
توسط انتشارات سوره مهر منتشر و راهی بازار نشر 

رهشد./ مهر
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